
Protokół 9/20 

ze wspólnego posiedzenia 

wszystkich stałych Komisji Rady Miejskiej w Paczkowie 

z dnia 22 października 2020 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Rady wg załączonych list obecności. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Sebastian Kornaś – Z-ca Burmistrza, 

2. Iwona Cymara – Sekretarz Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

3. Dariusz Wąsiak – Skarbnik Gminy. 

4. Katarzyna Rolka – Naczelnik Wydziału Oświaty Urzędu Miejskiego w Paczkowie. 

5. Andrzej Wielgus – Inspektor Wydziału Gospodarki Komunalnej i Inwestycji Urzędu 

Miejskiego w Paczkowie. 

Posiedzenie rozpoczęło się o godz. 1000, a zakończyło się o godzinie 1115. Wszystkich obecnych 

powitał Przewodniczący Rady Miejskiej w Paczkowie Wiesław Barabasz, który został wybrany 

na przewodniczącego posiedzenia. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał porządek posiedzenia:  

1. Omówienie projektów uchwał, oraz przedstawienie raportu o stanie zadań oświatowych 
za poprzedni rok szkolny. 

Na posiedzeniu jednogłośnie przyjęto Protokół nr 7/20 z dnia 17.09.2020 r.  

Do pkt 1. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie raportu o stanie zadań oświatowych za 

poprzedni rok szkolny. 

Naczelnik Wydziału Oświaty K. Rolka przedstawiła raport o stanie zadań oświatowych za 

poprzedni rok szkolny, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Burmistrz przypomniał, jakie były batalie pomiędzy organem prowadzącym, a środowiskiem 

nauczycieli w momencie, gdy likwidowano gimnazjum. Zarzucano brak rozsądku, zdrowego 

podejścia do sytuacji, która zastała wszystkie samorządy. Takie problemy jakie my 

rozwiązaliśmy na przestrzeni tych 4 latach, unikając wypłacenia w jednym roku nie miliona, ale 

przy wzrastającym minimalnym wynagrodzeniu o wiele więcej niż milion zł. mają inne 

samorządy. Myśmy tego uniknęli. Rozbiliśmy tą kwotę na lata, a jednocześnie zrobiono miejsce 

dla młodszych nauczycieli. Teraz z takimi problemami borykają się Gminy ościenne, gdzie 

muszą znaleźć pieniądze w trudnym czasie pandemii i dokonać wypłat dla nauczycieli. Dzisiaj z 



perspektywy czasu te wszystkie zarzuty, które były kierowane do organu prowadzącego okazały 

się bezzasadne. 

Przewodniczący posiedzenia poprosił o omówienie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu 

Gminy Paczków na 2020 r. 

Skarbnik poinformował, że w § 1 projektu uchwały dokonuje się zmiany dochodów budżetu 

Gminy Paczków o kwotę 172 218,00 zł; w ten sposób, że: zwiększa się dochody bieżące o 

5 472,00 zł, zwiększa się dochody majątkowe o 177 690,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 1. W 

Dz. 801, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe § 0750 wpływy z najmu i dzierżawy składników 

majątkowych Skarbu Państwa, jednostek samorządu terytorialnego lub innych jednostek 

zaliczanych do sektora finansów publicznych oraz innych umów o podobnym charakterze 

następuje zwiększenie 245,00 zł. § 0830 wpływy z usług zmniejszenie 102 341,00 zł. są to 

środki na wyżywienie w szkołach. § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych 

zwiększenie 5.262,00 zł są tutaj księgowane zwroty za zużytą energię.  § 0970 wpływy z 

różnych dochodów zwiększenie 109 364,00 zł. są to zwolnienia z ZUS. Ponadto w SP Nr 

wpłynęło odszkodowanie z tytułu zalania budynku w kwocie 13.189 zł. W Rozdz. 80104 

przedszkola § 0660 wpływy z opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego zmniejszenie 

25 114,00 zł. jest to czesne. § 0670 wpływy z opłat za korzystanie z wyżywienia w jednostkach 

realizujących zadania z zakresu wychowania przedszkolnego zmniejszenie 94 985,00 zł. § 0920 

wpływy z pozostałych odsetek 29,00 zł. § 0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych 

zwiększenie 9 708,00 zł. § 0960 wpływy z otrzymanych spadków, zapisów i darowizn w postaci 

pieniężnej zwiększenie 1 275,00 zł. darowizna dla Przedszkola Nr 1 od Rady Rodziców. § 0970 

wpływy z różnych dochodów 28.968,00 zł. rozliczenie składek ZUS w ramach tarcz 

antykryzysowych. § 2057 dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem 

środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub 

płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu 

terytorialnego zwiększenie 20 000,00 zł. są to środki, które będą przesuwane z roku 2021 na rok 

2020 w ramach projektu „przedszkola marzeń w Gminie Paczków”. W Dz. 851, Rozdz. 85154 

przeciwdziałanie alkoholizmowi § 0480 wpływy z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów 

alkoholowych zwiększenie 9 500,00 zł. W Dz. 852, Rozdz. 85202 domy pomocy społecznej § 

0830 wpływy z usług zwiększenie 11 000,00 zł. W Rozdz. 85214 zasiłki okresowe, celowe i 

pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe zwiększenie 21 000,00 zł. 

§ 0830 wpływy z usług zwiększenie 21 000,00 zł. W Rozdz. 85219 ośrodki pomocy społecznej § 

0940 wpływy z rozliczeń/zwrotów z lat ubiegłych zwiększenie 617,00 zł. W Rozdz. 85295 



pozostała działalność § 2057 dotacje celowe w ramach programów finansowanych z udziałem 

środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt 5 lit. a i b ustawy, lub 

płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych przez jednostki samorządu 

terytorialnego zwiększenie 10 303,33 zł. § 2059 dotacje celowe w ramach programów 

finansowanych z udziałem środków europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 

pkt 5 lit. a i b ustawy, lub płatności w ramach budżetu środków europejskich, realizowanych 

przez jednostki samorządu terytorialnego zmniejszenie 10 303,33 zł. jest to korekta planów 

pomiędzy tymi dwoma paragrafami dot. Projektu „Bliżej Rodziny i Dziecka edycja III”.Dochody 

majątkowe w Dz. 600, Rozdz. 60016 drogi publiczne gminne § 6350 środki otrzymane z 

państwowych funduszy celowych na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji 

inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek sektora finansów publicznych zmniejszenie 980 

661,00 zł. ujęte tutaj środki w ramach funduszu inwestycji lokalnych, zgodnie z wytycznymi 

Ministerstwa środki te będą klasyfikowane w Dz. 758, Rozdz. 75816 wpływy do rozliczenia § 

6290 Środki na dofinansowanie własnych inwestycji gmin, powiatów (związków gmin, 

związków powiatowo-gminnych, związków powiatów), samorządów województw, pozyskane z 

innych źródeł. W Dz. 801, Rozdz. 80101 szkoły podstawowe § 6350 środki otrzymane z 

państwowych funduszy celowych na finansowanie lub dofinansowanie kosztów realizacji 

inwestycji i zakupów inwestycyjnych jednostek sektora finansów publicznych zwiększenie 177 

690,00 zł. są to środki ujęte w wpf w roku 2021 i dot. Modernizacji boisk przy szkołach. 

Ponieważ inwestycja została zakończona i stosowne dokumenty zostały złożone i został złożony 

wniosek o przyśpieszenie płatności, aneks też został przygotowany dlatego ujmuje się te środki 

w 2020 r. Dochody ogółem po zmianach wynoszą 63 524 586,21 zł.W § 2 projektu uchwały 

dokonuje się zmiany wydatków budżetu Gminy Paczków o kwotę 154 091,00 zł; w ten sposób, 

że wydatki bieżące zmniejsza się o 154 091,00 zł, zgodnie z załącznikiem Nr 2. W Dz. 600 

Rozdz. 60016 drogi publiczne gminne § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych 

zmniejszenie 53 300,00 zł. modernizacja ul. Górniczej. W Rozdz. 60017 drogi wewnętrzne 

§4270zakup usług remontowychzwiększenie8 000,00zł. są to środki funduszu sołeckiego Stary 

Paczków. §6050wydatki inwestycyjne jednostek budżetowychzmniejszenie31 250,00 zł. środki 

dotyczyły modernizacji drogi w Ściborzu. W Dz. 754, Rozdz. 75412 § 4210 zakup materiałów i 

wyposażeniazwiększenie4 000,00 zł. § 4300 zakup usług pozostałychzmniejszenie4 000,00 zł. 

W Rozdz. 75421 zarządzanie kryzysowe § 4210 zakup materiałów i wyposażeniazwiększenie25 

500,00 zł. W Dz. 758, Rozdz. 75818  rezerwy ogólne i celowe § 4810 rezerwy zwiększenie50 

000,00 zł. W Dz. 801, Rozdz. 80101 szkoły podstawowezmniejszenie162 109,00 zł na § 4010, 



4110, 4120, 4220  zwiększenie24 300 zł. na §3020, 4210, 4270. W Rozdz. 80104 

przedszkolazmniejszenie163 624,00 na § 3020, 4010, 4120, i zwiększenie56 111,00 na § 4010, 

4017, 4210. W Rozdz. 80146 dokształcanie i doskonalenie nauczycieli § 4700szkolenia 

pracowników niebędących członkami korpusu służby cywilnejzwiększenie3 240,00 zł. Zespół 

Szkolno – Przedszkolny w Kamienicy. Szkoła przystąpiła do projektu i zwiększyły się tym 

samym koszty szkolenia. W Rozdz. 80150 realizacja zadań wymagających stosowania specjalnej 

organizacji nauki i metod pracy dla dzieci i młodzieży w szkołach podstawowych zmniejszenie 

5.577,00 zł. § 4010 wynagrodzenia osobowe pracowników zmniejszenie 4 762,00 zł. § 4110 

składki na ubezpieczenia społeczne zmniejszenie 815,00 zł. W Rozdz. 80153 zapewnienie 

uczniom prawa do bezpłatnego dostępu do podręczników, materiałów edukacyjnych lub 

materiałów ćwiczeniowych § 2540 dotacja podmiotowa z budżetu dla niepublicznej jednostki 

systemu oświaty zmniejszenie 396,00 zł. § 2830 dotacja celowa z budżetu na finansowanie lub 

dofinansowanie zadań zleconych do realizacji pozostałym jednostkom nie zaliczanym do sektora 

finansów publicznych zwiększenie 396,00 zł. W Dz. 852, Rozdz. 85214 zasiłki okresowe, 

celowe i pomoc w naturze oraz składki na ubezpieczenia emerytalne i rentowe 

§3110świadczenia społeczne zwiększenie 20 000,00 zł. OPS chce zakupić opał dla osób, który 

są zakwalifikowane do pomocy rzeczowej. W Dz. 854, Rozdz. 85404 wczesne wspomaganie 

rozwoju dziecka następuje zmniejszenie na § 4010, 4110, 4120  w kwocie 932,00 zł. W Dz. 855, 

Rozdz. 85502 świadczenia rodzinne, świadczenie z funduszu alimentacyjnego oraz składki na 

ubezpieczenia emerytalne i rentowe z ubezpieczenia społecznego § 4170 wynagrodzenia 

bezosobowe zwiększenie 2 000,00 zł. § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zwiększenie 

3.000,00 zł. § 4300 zakup usług pozostałych zwiększenie 4 000,00 zł. W Rozdz. 85508 rodziny 

zastępcze § 4330 zakup usług przez jednostki samorządu terytorialnego od innych jednostek 

samorządu terytorialnego zmniejszenie 10 000,00 zł. Rozdz. 85510 działalność placówek 

opiekuńczo-wychowawczych § 4330 zakup usług przez jednostki samorządu terytorialnego od 

innych jednostek samorządu terytorialnego zmniejszenie 10 000,00 zł. W Dz. 900, Rozdz. 90008 

ochrona różnorodności biologicznej i krajobrazu § 6050 wydatki inwestycyjne jednostek 

budżetowych zwiększenie 84 550,00 zł. podział tych środków 22.550 zł. 

Na „Ochronę różnorodności biologicznej w Subregionie Południowym na terenie Powiatów: 

Głubczyckiego, Nyskiego i Prudnickiego” i 62.000 zł. na „Ochronę różnorodności biologicznej 

w Paczkowie poprzez zagospodarowanie stawu przy ul. Klonowej”. W Rozdz. 90015 

oświetlenie ulic, placów i dróg § 4300 zakup usług pozostałych zmniejszenie 10 000,00 zł. W 

Rozdz. 90095 pozostała działalność § 4210 zakup materiałów i wyposażenia zmniejszenie 



500,00 zwiększenie 450,00 zł. § 4270 zakup usług remontowych zwiększenie 3 500,00 zł. W Dz. 

921, Rozdz. 92109 domy i ośrodki kultury, świetlice i kluby §4210 zakup materiałów i 

wyposażenia zmniejszenie 450,00 zł. W Rozdz. 92116 biblioteki § 2480 dotacja podmiotowa z 

budżetu dla samorządowej instytucji kultury zwiększenie 10 000,00 zł. zapłacono dość dużą 

odprawę emerytalną. Środki te na początku roku nie były planowane, bo nie było złożonego 

wniosku. W Rozdz. 92195 pozostała działalność § 4220 zakup środków żywności zmniejszenie 

1 000,00 zł. Wydatki po zmianach wynoszą 63 143 897,21 zł. Nadwyżka na chwilę obecną 

wynosi 380.689 zł. W bieżącym roku będą jeszcze chcieli spłacić zobowiązania z lat następnych 

w kwocie 1.511.000 zł. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie dlaczego zwiększa się środki na realizację zadań w 

zakresie ochrony różnorodności biologicznej i krajobrazu? 

Z-ca Burmistrza odpowiedział, że są to prace dodatkowe wynikające z protokołów konieczności. 

Burmistrz dodał, że jeżeli chodzi o staw to inwestycja już trwa długo i nastąpiła dewastacja. 

Ukradziono część okablowania. Nie wiadomo czy Policja znajdzie sprawców. Jeżeli chodzi o 

planty miejskie to prawdopodobnie będzie trzeba zabezpieczyć 25.000 zł. Konserwator w 

niektórych miejscach poszerzył ścieżki, w innych miejscach ścieżki zostały zwężone. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

Skarbnik poinformował, że w wykazie przedsięwzięć koryguje się wartości dotyczące projektu 

oznaczonego symbolem  1.1.1.1.  pn. "Przedszkola Marzen w Gminie Paczków – Podniesienie 

jakości nauczania w przedszkolach”.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Paczków”. 

A. Wielgus poinformował, że od dnia 1 lipca 2019 r. wprowadzone zostały nowe zasady 

gospodarowania odpadami komunalnymi. W związku ze zmianami wprowadzonymi przez 

ustawodawcę w celu  poprawy funkcjonowania systemu zbiórki odpadów komunalnych 

zbieranych selektywnie, a w szczególności osiągnięcia poziomów odzysku odpadów 

komunalnych zachodzi konieczność uchwalania przez Radę, nowego Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku w na terenie gminy Paczków. Poinformował, że do Regulaminu, który już 

obowiązywał w Gminie wprowadza się zapisy w § 3 „2) przekazywanie selektywnie zebranych 

odpadów uprawnionym podmiotom prowadzącym działalność w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości oraz, bezpłatnie, podmiotom prowadzącym punkty 



selektywnego zbierania odpadów komunalnych, umieszczanie odpadów zebranych selektywnie 

w ogólnodostępnych pojemnikach służących do selektywnej zbiórki odpadów lub przekazywanie  

odpowiednim podmiotom w trybie określonym przez właściwe przepisy. 3) zbieranie 

zmieszanych (niesegregowanych oraz popiołu) odpadów komunalnych i przekazywanie ich 

uprawnionym podmiotom prowadzącym działalność w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości”.  

W Rozdz. 3 § 6.1 pkt 5 dodano zapis „przydomowe kompostowniki”. Na kolejnej sesji będzie 

projekt uchwały mówiący o tym, że osoby posiadające przydomowe kompostowniki będą mogły 

korzystać z mniejszej opłaty. Dopisuje się § 6. 3. „Wszystkie pojemniki, kontenery lub worki na 

odpady komunalne, muszą być zaopatrzone w oznaczenia określające rodzaj gromadzonych 

odpadów, a także muszą być oznakowane w sposób, który zapewni identyfikację właściciela 

pojemnika, kontenera lub worka”. § 11.3.  „Dopuszcza się prowadzenie przez właścicieli 

nieruchomości na terenie nieruchomości, do której posiada tytuł prawny kompostowania 

odpadów biodegradowalnych w przydomowych kompostownikach, które muszą zapewnić 

prawidłowy proces kompostowania odpadów w warunkach tlenowych w okresie całego roku i 

nie mogą stwarzać uciążliwości dla nieruchomości sąsiednich”. Dodał, że od osób, które 

zadeklarują kompostowniki i będą korzystały z mniejszej opłaty nie będą odbierane odpady bio. 

§ 14 i 15 zostały dostosowane do Wojewódzkiego Planu Gospodarki Odpadami. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał § 4.1. „Z zastrzeżeniem ust. 2 właściciele nieruchomości 

położonych bezpośrednio wzdłuż chodników mają obowiązek uprzątnięcia błota, śniegu, lodu i 

innych zanieczyszczeń z części nieruchomości służących do użytku publicznego (chodnik), 

poprzez gromadzenie ich na skraju chodnika od strony jezdni w taki sposób, aby nie utrudniało 

to ruchu i nie zagrażało przechodniom i pojazdom oraz istniejącej zieleni, z zachowaniem 

możliwości odpływu wody do kanalizacji”. Zadał pytanie czy ma to być gromadzone na 

chodniku? 

A. Wielgus odpowiedział, że generalnie chodzi o błoto po śniegowe, aby nie zalegało na 

chodniku. Ten zapis istniał od początku powstania regulaminu czyli od 2006 r. 

Przewodniczący posiedzenia zauważył, że problemem jest chodnik koło hotelu na ul. Wojska 

Polskiego i koło domu dziecka. 

A. Wielgus odpowiedział, że w tym roku po interwencji chodniki te zostały uporządkowane. Ale 

to jest zadanie Straży Miejskiej, która ma możliwość nałożenia mandatu za nie wypełniania 

obowiązku utrzymania porządku na przylegającym do posesji chodniku. 



Przewodniczący posiedzenia poprosił, aby zainterweniować do właścicieli w przypadku 

zanieczyszczonych chodników na piśmie. Zadał pytanie odnośnie § 6.4 „Właściciele 

nieruchomości zobowiązani są do: utrzymywania pojemników w należytym stanie technicznym i 

sanitarnym poprzez dokonywanie okresowych przeglądów, konserwacji i czyszczenia…”, czy 

chodzi o pojemniki zbiorcze? 

A. Wielgus odpowiedział, że właściciel nieruchomości ma obowiązek wyposażyć nieruchomość 

w pojemniki na odpady zmieszane i na popiół. Pozostałe pojemniki w imieniu Gminy wyposaża 

firma odbierająca. Jeżeli w budynkach jednorodzinnych, ktoś nie chce zbierać odpadów 

segregowanych do worków może zakupić pojemniki. Jeżeli taki pojemnik firma wywozowa 

uszkodzi do musi go naprawić. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie kto np. w spółdzielni mieszkaniowej powinien myć 

pojemniki? 

A. Wielgus odpowiedział, że te pojemniki musi utrzymywać w czystości spółdzielnia. 

M. Stano zadała pytanie z jakiego dokumentu to będzie wynikało? 

A. Wielgus odpowiedział, że z Regulaminu. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie co z zużytymi bateriami? 

A. Wielgus odpowiedział, że są wyznaczone sklepy, w których jest możliwość składania tych 

baterii. 

Burmistrz poinformował, że trzeba mieć śniadość tego, że ustawowe naniesienie poprawek do 

tego regulaminu spowoduje od 1.01.2021 r. konieczność podniesienia stawek. Przez miesiąc 

listopad będą chcieli wraz z radnymi wypracować nowe stawki obowiązujące od 1.01.2021 r. 

Przewodniczący posiedzenia zauważył, że jak było na posiedzeniu Komisji analizowane 

wykonanie budżetu za I półrocze 2020 r. to było tam stwierdzenie, że brakuje do systemu w 

granicach 10% i coś w tym kierunku trzeba będzie coś zrobić, bo system się nie domyka. 

Burmistrz zauważył, że odpady za odbiór odpadów na dzień dzisiejszy w Otmuchowie to 25 zł 

od osoby, w Złotym Stoku 25 zł od osoby, w Pakosławicach 25,30 zł. od osoby, Skoroszyce 

będą zmieniać na 26 zł. Również w Korfantowie będą zmiany. W Kamienniku też chcą podnieść 

opłaty na 28 zł od osoby. U nas z analiz wychodzi, że dzisiaj system kosztuje 23 zł od osoby, a 

mamy 19 zł., gdzie część nie płaci. Dodatkowo wzrasta minimalne wynagrodzenie. Nie wie czy 

zamkniemy się w kwocie 24 zł, ale to będzie dyskutowane z radnymi. To, że trzeba będzie 

podnieść cenę wiedzieliśmy od roku czasu. Nie chcieliśmy być pierwsi i nie będziemy.  

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu 



i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 

A. Wielgus poinformował, że wprowadza się do obowiązującej do tej pory uchwały § 1.2 

„Gmina Paczków wyda właścicielom nieruchomości do korzystania i utrzymania 

w odpowiednim stanie sanitarnym, porządkowym i technicznym  pojemniki lub worki 

do gromadzenia odpadów komunalnych zbieranych selektywnie: papieru, szkła, metali, tworzyw 

sztucznych i odpadów ulegających biodegradacji – w zamian za opłatę uiszczaną przez tych 

właścicieli za gospodarowanie odpadami komunalnymi określoną w odrębnej uchwale Rady 

Miejskiej w Paczkowie.” Ponadto ponieważ zrezygnowano z akcji zbierania odpadów 

wielkogabarytowych wprowadza się zapisy w § 2.8.  „Odpady wielkogabarytowe odbierane będą 

nieodpłatnie przez Punkt Selektywnego Zbierania Odpadów Komunalnych. 9. Odpady 

komunalne niebezpieczne tj.: zużyty sprzęt elektryczny i  elektroniczny, zużyte  opony 

przyjmowane będą nieodpłatnie przez Punkt  Selektywnej Zbiórki  Odpadów. 10. 

Przeterminowane leki zbierane będą we wskazanych przez gminę aptekach – odbierane  będą nie 

rzadziej niż raz na kwartał”. Pozostałe zapisy uchwały pozostają bez zmian. 

Przewodniczący posiedzenia zadał pytanie, czy są pytania do projektu uchwały? Ponieważ nie 

było uwag poprosił o omówienie uchwały w sprawie uchwalenia „Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Paczków”. 

Z-ca Burmistrza poinformował, że w miesiącu maju br. Rada uchwaliła projekt regulaminu, 

który był wysłany do zaopiniowania do Wód Polskich. Po wprowadzeniu poprawek 

zasugerowanych przez Wody Polskie został przygotowany poprawny Regulamin, który musi być 

teraz podjęty przez Radę. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnych umów dzierżaw.  

Ponieważ nie było pytań ani uwag na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął dyskusję na 

temat projektów uchwał i zamknął  pkt 1 posiedzenia. 

Do pkt 2. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał e-maila wysłanego przez Mieszkańca Paczkowa w 

sprawie konieczności wykonania drogi na „Osiedlu Chrobrego” w Paczkowie. Pismo stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. Przypomniał, że drobne naprawy tej drogi były 

wykonywane. Były koncepcje wykonania też tej drogi. 

Burmistrz odpowiedział, że wszyscy wiedzą że jest wiele dróg na terenie Gminy, które powinny 

być wykonane. Tutaj jest problem z szerokością działki gminnej jeżeli chodzi o działkę drogową. 



Chciano podjąć działania w celu przekwalifikowania części gruntu, aby można to było 

zakwalifikować do działki drogowej. To też się nie udało, za względu na duży koszt i 

oczekiwanie na zmianę klasyfikacji. Dzisiaj gdyby chcielibyśmy ją zaprojektować to musiałaby 

być to bardzo wąska droga jednokierunkowa. Nikt nie zrozumie dlaczego na szerokim pasie 

zieleni wykonano drogę bardzo wąską. A na to nie pozwala klasyfikacja gruntu, lub jest to nie 

nasz grunt. Generalnie z tą drogą jest problem. Czuje się zobowiązany wykonać tą drogę na ul. 

Chrobrego, bo to Gmina sprzedawała kilkanaście lat temu działki budowlane. Poinformował, że 

w kolejnym roku jak otrzymamy dofinansowanie to robimy: drogę w Ściborzu, drogę  

Unikowice-Gościce, ul. Dworcową w Paczkowie i drogę w Trzeboszowicach. Dodatkowo z 

Funduszu Inicjatyw Samorządowych 980 tyś zł zostanie przeznaczone na przebudowę ul. 

Górniczej. Jest tutaj projekt i w kolejnym tygodniu w dwóch turach będą konsultacje z 

mieszkańcami na temat projektu, który chcą zgłosić do dofinansowania. Tam też będzie 

ograniczenie jeżeli chodzi o szerokość drogi. Nie wszystkie oczekiwania mieszkańców będą 

spełnione, a też niektóre rozwiązania mogą budzić niezadowolenie. Liczy też na to, że znajdzie 

się rozwiązanie na ul. Chrobrego i w 2022 r. przystąpi się do realizacji tej inwestycji, a w 2021 r. 

do wykonania projektu. Trzeba mieć na uwadze, że nie będzie to niska jeżeli chodzi o koszty 

inwestycja. Możemy ustalić, że nie wpisujemy tego zadania do budżetu, ale w ramach wolnych 

środków, jak takie wystąpią w trakcie roku przystąpimy do opracowania dokumentacji 

projektowej. Trzeba tylko pamiętać, że wówczas nie przychodzimy z wnioskami, że trzeba na 

innych drogach wykonać asfaltowanie, bo nie będzie pieniędzy. Zadał pytanie czy wykonujemy 

dokumentację w 2021 r.? 

Przewodniczący posiedzenia zauważył, że tam trzeba z tym powiązać kanalizację burzową i 

instalację oświetleniową, bo Osiedle nie jest oświetlone. Jak będzie projekt to w kolejnych latach 

będzie można drogę wykonać. Zaproponował, aby ująć to w planie budżetu na kolejny rok, tylko 

trzeba wybrać koncepcję jak droga ma wykonać. 

B. Zuziak zauważył, że również można wpisać szereg innych dróg w różnych miejscowościach 

Gminy Paczków. Później nie będzie pieniędzy i trzeba będzie tłumaczyć dlaczego Rada i 

Burmistrz nie wykonali czegoś co obiecali. Wstrzymał by się  z wpisywaniem tego do budżetu. 

Burmistrz dodał, że wychodzi się wszystkim naprzeciw, Jak jest możliwość to szuka się 

rozwiązań. Pojawił się też temat drogi dojazdowej do zbiornika w Kozielnie. Mamy zrobioną 

dokumentację, ale poprzedni Burmistrz nie złożył tej dokumentacji na pozwolenie, 

Dokumentacja dlatego się nie przedawniła i tylko trzeba będzie ją zaktualizować. Pojawiła się 

możliwość zgłoszenia tej drogi do Programów Rozwoju Obszarów Wiejskich. Jeżeli okaże się, 



że otrzymamy 63% dofinansowania to będzie to robione. W listopadzie zostanie złożony 

wniosek. Poinformował, że na szczęście Policja znalazła ławy i stoły które zostały ukradzione z 

Kozielna.  

Przewodniczący posiedzenia poprosił, aby Wydział odpowiedział Mieszkańcowi. 

Przewodniczący posiedzenia odczytał wnioski, które składa do Burmistrza rozpatrzenia. Pismo 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

P. Tetłak przypomniał, że na posiedzeniu Komisji Rolnictwa W. Kurowska zasygnalizowała, aby 

zabezpieczyć w przyszłorocznym budżecie środki na zakup tłucznia i przepustów na drogi 

transportu rolnego. Zadał pytanie czy jest szansa na zabezpieczenie takich środków. 

Burmistrz odpowiedział, że obecnie zbierane są wnioski do budżetu. Zakup tłucznia jak 

najbardziej. Natomiast dzisiaj podpisał pismo jako informację do mieszkańców obszarów 

wiejskich co wynika z ustawy jeżeli chodzi o utrzymanie tych terenów. Będzie stanowczo 

protestował, żeby wprowadzać rolników w błąd co do tego na kim spoczywa obowiązek 

konserwacji przepustów zwłaszcza prowadzących do posesji. Ta konserwacja spoczywa na 

właścicielu gruntu. Gmina przepusty musi czyścić przy rowach gminnych. Natomiast jeżeli od 

strony pól jest wjazd na posesje i są tam przepusty, to nie jest to infrastruktura gminna i nie 

Gmina konserwuje takie przepusty. Nie kwestionuje natomiast tego, że Gmina konserwuje 

przepusty na wjazdach na pola przy rowach gminnych. Środki na wymianę kręgów muszą być 

zabezpieczone. 

M. Stano poprosiła, czy jak starczy pieniędzy, to czy można byłoby w przyszłym roku zajać się 

remontem chodnika na ul. Witosa w Paczkowie. 

Burmistrz zaproponował, że jak wpłyną wnioski to żeby radni widząc dochody i wydatki sami 

określili też na co będzie nas stać. Poprosił, aby przygotować się na rozmowy o budżecie. Żeby 

sołtysi przekazali informacje o ilości środków jakie trzeba zabezpieczyć na opał we wszystkich 

świetlicach, które nie są administrowane przez Ośrodek Kultury. Na pewno czekają nas zmiany 

jeżeli chodzi o funkcjonowanie niektórych instytucji. Ponadto poinformował, że wpłynęło pismo 

Mieszkańca o nadanie nazwy obiektowi mostowemu na rzece Nysa Kłodzka „Most imienia 

Pionierów Paczkowa”. Uzasadnienie jest takie, że Pionierzy, którzy przyjechali z różnych stron 

do Paczkowa budowali tutaj nową rzeczywistość. Różnie też nazwa „Pionierzy” może się 

kojarzyć. 

P. Tetłak zauważył, że każda inicjatywa obywatelska cieszy, natomiast dobrze byłoby zaprosić 

inicjatora na posiedzenie Komisji i przedyskutować temat. 



Burmistrz zaprosił radnych na zwizytowanie obiektu na ul. Kościelnej, gdzie Gmina prowadzi 

inwestycję w budynku po byłej szkole. 

Na posiedzeniu nie rozpatrywano innych spraw. Na tym Przewodniczący posiedzenia zamknął 

posiedzenie Komisji w dniu 22 października 2020 r.  

Protokół sporządziła:      Przewodniczący posiedzenia: 

Alicja Góral Sowa       Wiesław Barabasz



 


